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Minister Sportu i Turystyki 

   

  

 

Szanowna Pani Minister! 

W dniu 22 czerwca 2019 r. w Mińsku Europejski Komitet Olimpijski przyznał Krakowowi i Małopolsce 

prawo organizacji Igrzysk Europejskich w 2023 roku. Kraków był jedynym zgłoszonym kandydatem 

ubiegającym się o organizację igrzysk, tak więc Polska, po Baku w 2015 r. i Mińsku w 2019 r., będzie 

trzecim w historii gospodarzem Igrzysk Europejskich. 

Wspierając ideę organizacji imprezy w Krakowie i regionie Małopolski, dostrzegamy, iż Igrzyska 

Europejskie to stosunkowo nowa inicjatywa, której wartość sportowa i promocyjna są ciągle 

budowane. Bez wątpienia jednak ich organizacja pociąga za sobą wysokie koszty. Mimo zapewnień 

strony rządowej o udzieleniu wsparcia finansowego dla organizacji imprezy, do chwili obecnej nie jest 

znana kwota gwarancji finansowych przeznaczonych na ich organizację. Z uwagi na powyższe Rada 

Miasta Krakowa w lipcu ubiegłego roku skierowała do Rady Ministrów rezolucję z apelem o jak 

najszybsze podjęcie działań mających na celu stworzenie specustawy dotyczącej organizacji w 

Krakowie Igrzysk Europejskich, zapewnienie gwarancji finansowych dla miasta Krakowa oraz 

ulokowanie departamentu Ministerstwa Sportu i Turystyki na terenie województwa małopolskiego. 

W powyższej rezolucji radni miasta Krakowa podnoszą, że pełnienie funkcji gospodarza Igrzysk 

Europejskich wiąże się z zagrożeniami dla budżetu miasta Krakowa. Dlatego koszty organizacji igrzysk 

powinny być współfinansowane ze środków budżetu centralnego. Jak wynika jednak z otrzymanych 

informacji, rząd – pomimo wielokrotnych zapewnień ministrów – dotychczas nie udzielił żadnych 

gwarancji miastu. 

Bez wątpienia Kraków i Małopolska posiadają dobrą infrastrukturę sportową, z której można z 

powodzeniem korzystać. Nieunikniona jednak jest budowa nowych obiektów sportowych lub 

modernizacja już istniejących. I choć od wyboru Krakowa na gospodarza igrzysk minął ponad rok, 

wciąż niewiele wiadomo o kwestiach organizacyjnych i finansowych dotyczących ww. imprezy. 

W związku z powyższym prosimy Panią Minister o odpowiedź na poniższe pytania: 

1. Czy został już opracowany program sportowy III Igrzysk Europejskich Kraków-Małopolska 

2023? Jeżeli tak, to proszę o jego udostępnienie. Jeżeli nie, to proszę o informację, kiedy 

zostanie opracowany. 

2. Czy został już opracowany harmonogram procesu organizacji III Igrzysk Europejskich Kraków-

Małopolska 2023? Jeżeli tak, to proszę o jego udostępnienie. Jeżeli nie, to proszę o 

informację, kiedy zostanie opracowany. 

3. Czy został już opracowany plan inwestycji w infrastrukturę sportową i dotyczący partycypacji 

podmiotów w kosztach? Jeżeli tak, to proszę o jego udostępnienie. Jeżeli nie, to proszę o 

informację, kiedy zostanie opracowany. 

4. Czy znany jest już preliminarz kosztów organizacji (w tym modernizacji obiektów sportowych 

i inwestycji komunikacyjnych), a także preliminarz niezbędnych inwestycji w infrastrukturę 
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sportową? Jeżeli tak, to proszę o jego udostępnienie. Jeżeli nie, to proszę o informację, kiedy 

zostanie opracowany. 

5. Kiedy zostanie podpisany szczegółowy kontrakt dotyczący organizacji igrzysk z Europejskim 

Komitetem Olimpijskim? Proszę o podanie planowanej daty podpisania kontraktu. 

6. Kiedy zostaną udzielone gwarancje finansowe miastu Kraków, województwu małopolskiemu i 

pozostałym samorządom, gospodarzom poszczególnych wydarzeń sportowych, na 

organizację Igrzysk Europejskich Kraków-Małopolska 2023 r.? 

7. W jakiej wysokości zostaną udzielone rządowe gwarancje finansowe dla miasta Kraków, 

województwa małopolskiego i pozostałych samorządów, gospodarzy poszczególnych 

wydarzeń sportowych, w związku z organizacją Igrzysk Europejskich Kraków-Małopolska 2023 

r.? 

8. O jaką kwotę dofinansowania ubiegają się samorządy z Małopolski, organizatorzy igrzysk? 

 


